
2013D43240 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

Binnen de vaste commissie voor Financiën hebben enkele fracties de 
behoefte om over de brief van de Staatssecretaris van Financiën d.d. 
19 september 2013 met de reactie op het verzoek over vragen die de 
Europese Commissie aan Nederland, Ierland en Luxemburg gesteld zou 
hebben over belastingafspraken die zouden worden gemaakt met grote 
multinationals (Kamerstuk 31 066, nr. 178), enkele vragen en opmerkingen 
voor te leggen. 

De voorzitter van de commissie,
Van Nieuwenhuizen-Wijbenga 

De griffier van de commissie,
Berck 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD 

Ten aanzien van de belastingafspraken met grote multinationals vragen de 
leden van de VVD-fractie zich af hoe vaak het ministerie de afgelopen 4 à 5 
jaar een verzoek heeft ontvangen van de Europese Commissie om 
informatie te verstrekken. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben de brief van de Staatssecretaris 
gelezen. Deze leden hebben hierover verschillende vragen. 

Genoemde leden lezen dat de in het kader van deze verzoeken tussen de 
Europese Commissie en Nederland gewisselde stukken vertrouwelijk 
plegen te zijn en derhalve niet openbaar gemaakt worden. Kan de 
Staatssecretaris deze zin toelichten? Wat bedoelt de Staatssecretaris met 
het woord «plegen»? Welke reden voert de Staatssecretaris aan voor het 
feit dat stukken, in het kader van verzoeken om informatie, niet openbaar 
gemaakt worden? Is het openbaar maken van deze stukken verboden? Zo 
ja, op welke gronden? Is de Staatssecretaris in dat geval bereid de 
Europese Commissie te verzoeken deze stukken openbaar te mogen 
maken? Indien nee, waarom niet? 

Deze leden vragen de Staatssecretaris of het verzoek om informatie is 
gedaan in het kader van een onderzoek naar de vraag of er eerlijke 
handelspraktijken zijn en of er eerlijke concurrentie is. Kan de Staatssecre-
taris dat aangeven? Heeft Nederland sindsdien al gereageerd op het 
verzoek om informatie? Zo ja, op welke wijze? Kan de Staatssecretaris 
aangeven of door de Europese Commissie een formele onderzoekspro-
cedure wordt gestart? 

Kan de Staatssecretaris verklaren waarom juist Ierland, Luxemburg en 
Nederland om informatie is verzocht door de Europese Commissie? Is bij 
de Staatssecretaris bekend of meer landen om informatie zijn verzocht in 
dit kader? Zo ja, om welke landen gaat het? 

De leden van de SP-fractie vragen de Staatssecretaris in te gaan op 
andere verzoeken die de Europese Commissie heeft gedaan. Hebben 
eerdere verzoeken om informatie te maken gehad met de fiscale behan-
deling van multinationals? Zo ja, hoe vaak zijn verzoeken gedaan met 
betrekking tot informatie over de fiscale behandeling van multinationals? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PVV 

De leden van de PVV-fractie hebben kennisgenomen van de (summiere) 
reactie van de Staatssecretaris. Deze leden hebben hierbij de volgende 
opmerkingen en vragen. 

Het maken van afspraken tussen de Belastingdienst en ondernemingen 
moet tot doel hebben om duidelijkheid vooraf te verschaffen. 
Duidelijkheid over de toepassing van de Nederlandse belastingwet. Het 
scheppen van die duidelijkheid is van groot belang voor het bedrijfsleven, 
en niet alleen voor de multinationals. De leden van de fractie van de PVV 
achten die duidelijkheid vooraf een wezenskenmerk van het Nederlandse 
belastingstelsel. 

Daarbij geldt wel dat er sprake moet zijn van «gelijke monniken, gelijke 
kappen». Dit houdt volgens genoemde leden in dat die afspraken niet 
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concurrentievervalsend mogen werken ten opzichte van andere Neder-
landse ondernemers. 
Het is aan de Staatssecretaris om er zorg voor te dragen dat het gelijke 
speelveld intact wordt gelaten. 

De vraag van de leden van de PVV-fractie is de volgende: zijn er afspraken 
gemaakt tussen de Nederlandse Belastingdienst en multinationale 
ondernemingen waarvan de indruk kan ontstaan dat er geen gelijk 
speelveld is, en er dus kan worden gesproken van verboden staatssteun? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA 

De leden van de CDA-fractie hebben met interesse kennisgenomen van de 
reactie op het verzoek over vragen die de Europese Commissie aan 
Nederland, Ierland en Luxemburg gesteld zou hebben over belastingaf-
spraken die zouden worden gemaakt met grote multinationals. 
Deze leden hebben hierover een aantal vragen. 

De leden van de CDA-fractie willen graag weten of de Europese 
Commissie vragen gesteld heeft over belastingafspraken in het algemeen 
die Nederland zou maken met grote multinationals of dat de vragen zien 
op rulings van de Belastingdienst aan bij naam genoemde multinationals. 
Met andere woorden gaan de vragen van de commissie over de ruling 
praktijk of over concrete rulings? De leden van de CDA-fractie willen ook 
graag weten of de Europese Commissie vaker verzoeken bij de Neder-
landse regering heeft neergelegd over belastingafspraken met grote 
multinationals. Zo ja, wanneer zijn die verzoeken gedaan en wat was de 
inhoud van die verzoeken? 
De leden van de CDA-fractie lezen dat de Europese Commissie geregeld 
onderzoeken doet en dat de hierop betrekking hebbende stukken 
vertrouwelijk zijn. Op basis van welke wet of welk verdrag zijn deze 
stukken zo vertrouwelijk dat de Kamer er geen kennis van kan nemen? Is 
de Staatssecretaris bereid om zowel de vraag van de Commissie als het 
antwoord door de Europese Commissie openbaar te maken of in ieder 
geval met de Kamer te delen? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van Groen-
Links 

De leden van de fractie van GroenLinks hebben kennisgenomen van de 
berichtgeving dat de Europese Commissie Nederland om informatie heeft 
gevraagd over de belastingafspraken die multinationals met de Neder-
landse Belastingdienst kunnen maken. Zij hebben hierover een aantal 
vragen. 

In zijn brief geeft de Staatssecretaris van aan dat Nederland geregeld 
verzoeken ontvangt van de Europese Commissie op allerlei terreinen, 
waaronder belastingen, om informatie in het kader van (voor)onderzoeken 
naar staatssteun en oneerlijke concurrentie. De leden van de GroenLinks-
fractie horen graag waarom de Kamer niet automatisch op de hoogte 
wordt gesteld van het feit dat er een verzoek gedaan is, en of toegezegd 
kan worden dat in de toekomst de Kamer automatisch geïnformeerd 
wordt indien er een informatieverzoek van de Europese Commissie 
binnenkomt? 
Deze leden horen graag hoeveel verzoeken om informatie van de 
Europese Commissie er de afgelopen drie jaren (uitgesplitst naar jaar) zijn 
binnengekomen in het kader van (voor)onderzoeken naar staatssteun en 
oneerlijke concurrentie. Zij zien hierbij graag specifiek vermeld hoeveel 
van deze verzoeken zich op het terrein van belastingen bevonden. 
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In zijn brief geeft de Staatssecretaris aan dat de in het kader van deze 
verzoeken tussen de Europese Commissie en Nederland gewisselde 
stukken vertrouwelijk zijn en derhalve niet openbaar gemaakt worden. De 
leden van de GroenLinks-fractie wijzen erop dat in 2009 wel een informa-
tieverzoek van de Europese Commissie, in verband met de Hedwige-
polder, met de Kamer gedeeld is. Graag ontvangen zij een toelichting 
waarom dit verzoek wel openbaar gemaakt mocht worden. 
Genoemde leden menen dat het kabinet informatieverzoeken wel 
openbaar kan maken, mits hiervoor toestemming is verkregen van de 
Europese Commissie. Zij horen graag of een dergelijk verzoek om 
toestemming voor openbaarmaking bij de Europese Commissie gedaan is 
door Nederland? Zo nee, waarom niet? Is de Staatssecretaris alsnog 
bereid de Europese Commissie te verzoeken om toestemming om het 
informatieverzoek openbaar te maken, en dit verzoek plus de reactie van 
Europese Commissie hierop, met de Kamer te delen? 
Deze leden vernemen graag binnen welke termijn Nederland de 
gevraagde informatie aan de Europese Commissie moet doen toekomen. 
In zijn brief geeft de Staatssecretaris aan dat indien de Europese 
Commissie, naar aanleiding van de gedeelde informatie, een vermoeden 
van staatssteun heeft, zij de formele onderzoeksprocedure kan openen. De 
leden van de fractie van GroenLinks horen graag binnen welke termijn de 
Europese Commissie besluit of zij aanleiding ziet voor een formele 
onderzoeksprocedure en op welke wijze de Kamer hierover geïnformeerd 
zal worden?
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